



Spatialities, Temporalities and Materialities of Border Complexities

Edited by
Prof. Dr. Falk Bretschneider,
Prof. Dr. Sylvie Grimm-Hamen,
Prof. Dr. Hedwig Wagner,
PD Dr. Carolin Leutloff-Grandits and
Dr. Christian Wille

2026, 292 pp., pb., € 76.00

ISBN 978-3-8487-7827-0

E-Book 978-3-7489-2230-8

(Border Studies, vol. 13)



This book offers readers well-founded insights into current border issues – from historical, cultural and media-theoretical perspectives. It shows how borders today must be understood not only as state lines, but also as complex social and digital processes. The contributions are based on interdisciplinary workshops in Europe and shed light on the complexity of border phenomena: from memory and imagination to materialities and new spatial concepts. The publication is aimed at researchers and those interested in cultural, social and media studies. The editors and

authors are internationally active scholars in the field of border studies and related disciplines.

With contributions by

Falk Bretschneider | Christophe Duhamelle | Marie Galliari-Bouchaala | Julien Gautier | Sylvie Grimm-Hamen | Grégory Hamez | David Kaller | Anna Lafont-Chardin | Nordine Latreche | Carolin Leutloff-Grandits | Frédérique Morel-Doridat | Tobias Nanz | Thomas Serrier | Dierk Spreen | Hedwig Wagner | Christian Wille

Available digitally at [inlibra.com](https://www.inlibra.com)

Available in bookstores or free of shipping costs at [nomos-shop.de](https://www.nomos-shop.de) | Customer Service +49 7221 2104-222 | service@nomos.de

All prices include VAT



Nomos



Spatialities, Temporalities and Materialities of Border Complexities

Herausgegeben von
Prof. Dr. Falk Bretschneider,
Prof. Dr. Sylvie Grimm-Hamen,
Prof. Dr. Hedwig Wagner,
PD Dr. Carolin Leutloff-Grandits und
Dr. Christian Wille

2026, 292 S., brosch., 76,- €

ISBN 978-3-8487-7827-0

E-Book 978-3-7489-2230-8

(Border Studies, Bd. 13)

In Englisch



Dieses Buch bietet Leser:innen fundierte Einblicke in aktuelle Grenzfragen – aus historischer, kultureller und medientheoretischer Perspektive. Es zeigt, wie Grenzen heute nicht mehr nur als staatliche Linien, sondern als komplexe, soziale und digitale Prozesse verstanden werden müssen. Die Beiträge basieren auf interdisziplinären Workshops in Europa und beleuchten die Vielschichtigkeit von Grenzphänomenen: von Erinnerung und Imagination über Materialitäten bis hin zu neuen Raumkonzepten. Die Publikation richtet sich an Forschende und Interessierte in den Kultur-, Sozial- und Medienwissenschaften. Herausge-

ber:innen und Autor:innen sind international tätige Wissenschaftler:innen im Bereich der Border Studies und angrenzender Disziplinen.

Mit Beiträgen von

Falk Bretschneider | Christophe Duhamelle | Marie Galliari-Bouchaala | Julien Gautier | Sylvie Grimm-Hamen | Grégory Hamez | David Kaller | Anna Lafont-Chardin | Nordine Latreche | Carolin Leutloff-Grandits | Frédérique Morel-Doridat | Tobias Nanz | Thomas Serrier | Dierk Spreen | Hedwig Wagner | Christian Wille

Digital verfügbar auf inlibra.com

Bestellen Sie im Buchhandel oder versandkostenfrei unter nomos-shop.de | Kundenservice +49 7221 2104-222 | service@nomos.de

Alle Preise inkl. Mehrwertsteuer



Nomos